
Zápis 3-2019 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 6.9.2019 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Jana Lagutinová, Pavel Marek, František Motl, Jan Opat, Josef 

Pavlíček, Milan Vincenc 

Přítomni občané: 16 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 12.6.2019 

3. Zpráva o činnosti OZ.  

4. Záměr obce na žádost o dotaci z programu obnovy venkova 

5. Žádost o příspěvek obce Jehnědí na zájmové útvary při škole 

6. Prodej pozemku pp. č. 3174 

7. Rozpočtové opatření                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

8.  Diskuze 

9. Souhrn usnesení 

10. Závěr 

 

  

 

1. Zasedání zahájil v 19:30 starosta Josef Pavlíček. Účastnilo se všech 7 zastupitelů. 

Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla jmenována Milena Čermáková, 

ověřovateli zápisu byl zvolen Milan Vincenc a František Motl. Schválení programu..   

OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Milana Vincence a pana Františka Motla.  

OZ schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 7–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 12.6.2019 

Předseda kontrolního výboru František Motl přečetl usnesení z minulého zasedání. Všechny 

úkoly byly splněny. 

 

3. Zpráva o činnosti OZ 

Starosta informoval o aktivitách zastupitelstva od minulého zasedání.  

Na vodoprávním odboru Městského úřadu ve Vysokém Mýtě je podána žádost o stavební 

povolení na biologické dočišťovací rybníčky. Plánujeme výjezd pro zastupitele do obce 

Ledská u Častolovic, kde je již mají realizované.  

Soutěž na opravu místní komunikace od čp.25 k čp. 72 byla zrušena. Obec na tuto 

rekonstrukci nezískala dotaci, byl převis žádostí a 2 pozemky zasahující do komunikace patří 

soukromým vlastníkům a je na nich zástavní právo. Opravu jsme odložili na příští rok, kdy se 

opět pokusíme dotaci získat. Na opravu komunikací jsme získali dotaci 150 000 Kč od 

Pardubického kraje. Použijeme ji na dořešení odvodnění komunikace pod kapličkou a využití 

dešťové vody z přívalových srážek přepadem do rybníka a na opravu pěší komunikace před 

čp.72. S touto poptávkou byly osloveny tři firmy – fi. Strabag, fi. Rocky a fi. Dlouhý. Firma 

Strabag poslala nabídku s nejasným termínem plnění s ohledem na kapacity firmy a firma 

Dlouhý poslala nabídku po termínu. Za zhotovitele byla zvolena firma Rocky z Chocně.   

Bylo dořešeno osvětlení v úvozu. Původně jsme plánovali, že bude kabel tažený z osvětlení 

proti čp. 23. V úvoze je ale položený kabel Telecomu a nabídka na dvě světla s přívodním 

kabelem byla na 130 000 Kč. Rozhodli jsme teda pro solární světla, ta stála 70 000 Kč. Svítí 



celou noc v režimu stmívání, kdy svítí na 30% výkonu, mají zabudovaná čidla pohybu, kdy 

dojde ke zvýšení výkonu na 100 % při zaznamenání pohybu. Mají výkon 30W.  

Tabulky s označením zajímavých dřevin v obci jsou objednané. 

Ještě letos plánujeme výsadbu dřevin dle pozemkových úprav na cestu do Chocně, 5 stromů 

do zatáčky.  

Probíhalo předávání vyměřených hranic na základě pozemkových úprav podle žádosti 

vlastníků. Vlastníci mají nárok na jedno vyměření zdarma, tak mohou žádat i v dalších letech.  

Na jednání s firmou VaK Jablonné nad Orlicí jsme se dozvěděli, že plánují na příští rok 

výměnu redukčního ventilu nad vesnicí. V létě se často na horním konci objevovaly problémy 

s tlakem vody, kdy ve vyšších patrem občanům voda vůbec netekla. Proto dojde v příštím 

roce k výměně za ventil s větší kapacitou včetně nové šachty.  

Do hospody byly pořízeny zatemňovací rolety za 16 605 Kč. V pekle byl nainstalovaný 

parapet podél zdi za 4 000 Kč od firmy Stavona, 2 000 Kč nám přispěli na Cyrilometodějský 

den řemesel. Aparaturu na ozvučení jsme doplnili subwooferem, basovým reproduktorem, za 

17 390 Kč. Oprava omítky v pekle a na chodbě, obkladů na dámské toaletě a malování vyšlo 

na 32 000 Kč, oprava elektrických rozvodů byla za 3 500 Kč, oprava vodoinstalace za 8 000 

Kč a venkovní nástěnka s osvětlením vyšla na 5 780 Kč. Podlaha v sále byla naolejována 

tvrdým voskovým olejem. Jedna vrstva nátěru vyšla na 3 000 Kč, což byl jen materiál, 

protože samotný nátěr jsme si udělali sami. Pořídíme lepší úklidové nářadí na úklid sálu a 

bude se na něj používat speciální čistící mýdlo s voskem, aby ošetření vydrželo co nejdéle..  

Provoz hospody je zatím zajištěn brigádnicky. Pokud by měl někdo zájem, může se přihlásit. 

Dobře se rozjely pizzy, takže obrat 50 kusů měsíčně dosahujeme.  

Pardubický kraj jsme žádali o dotaci pro hasiče. Schválili nám 18 000 Kč na pořízení 4 kusů 

zásahových obleků bez obuvi. Jeden oblek stojí cca 7 000 Kč.  

Den řemesel byl tradičně 5.července. Letos byla návštěvnost trochu nižší než v posledních 

dvou letech, celkem 550 platících návštěvníků. Ale v součtu s účinkujícími a dětmi, které jsou 

zdarma, tak odhadujeme, že přišlo asi 1200 lidí. Letos byl každou hodinu program před 

podiem, show s motorovou pilou, dětské taneční vystoupení, ukázka šermířů a ukázka dravců.  

Občerstvení zajišťovala obec a pak Jan Ben ze Sezemic. Nově bylo indiánské zastavení, 

japonské meče, stánek Eko-komu a svůj stánek měl i nově vzniklý kroužek Oucmaňáček. 

Poděkování patří všem, kteří pomohli a přispěli tak k úspěšnému průběhu akce. 

Další kulturní akcí bylo kočovné divadlo. Divadelní spolek Julie a spol. Odehráli na hřišti 

2.srpna pohádku Červená Karkulka, aneb ztratil se vlk. Opravdu to jsou kočovníci, takže přišli 

pěšky s vozíčky z předešlé štace ve Svatém Jiří. Obec zaplatila 4 500 Kč. Zábava se po 

divadle přesunula do hospody, kde byly kuřecí paličky na medu. Divadelníci pak ještě v 

hospodě hráli a zpívali. 

ZO schvaluje zprávu o činnosti zastupitelstva od zasedání OZ z 12.6.2019 

Hlasování: 7-0-0 

ZO schvaluje smlouvu s Pardubickým krajem na dotaci ve výši 18 000 Kč na pořízení 

zásahových obleků 

Hlasování: 7-0-0 

 

4.Záměr obce na žádost o dotaci z programu obnovy venkova 

Z Programu obnovy venkova navrhujeme žádat opět o dotaci na příští rok na rekonstrukci 

chodníku před čp.16. Maximum této dotace je cca 150 000 Kč. 

ZO schvaluje záměr obce na podání žádosti o dotaci z Programu obnovy venkova 

Pardubického kraje na opravu chodníku a komunikace 

Hlasování: 7-0-0 

 

5. Žádost o příspěvek obce Jehnědí na zájmové útvary při škole 



Obec Jehnědí nám poslal žádost o příspěvek na volnočasové aktivity při základní škole. Do 

Jehnědí chodí celkem 5 žáků. ZŠ v Brandýse nad Orlicí tento požadavek nemá. Město 

Brandýs požádalo o příspěvek pro MŠ, kam teď chodí 10 dětí. Rozhodli jsme se pro příspěvek 

500 Kč na dítě, takže ZŠ Jehnědí 2 500 Kč a MŠ Brandýs nad Orlicí 5 000 Kč. 

OZ schvaluje příspěvek obci Jehnědí ve výši 2 500 Kč na volnočasové aktivity dětí při 

ZŠ. 

Hlasování: 7-0-0 

OZ schvaluje příspěvek městu Brandýs nad Orlicí ve výši 5 000 Kč na aktivity v 

mateřské škole.  

Hlasování: 7-0-0 

 

6. Prodej pozemku pp. č. 3174 

Pozemek pp. č. 3174 leží na rekultivované skládce, ta byla rekultivována v roce 1995 a v roce 

1996 byla provedena výsadba. Před třemi lety manželé Míkovcovi projevili zájem o odkup 

tohoto pozemku. Pan Míkovec tam má včely. V rámci pozemkových úprav byla tato parcela 

vyčleněna a vytyčena. V katastru nemovitostí je tento pozemek veden v kultuře ostatní plocha 

s využitím neplodná půda. Výsadbu ze 70% tvoří jasany, které teď podléhají houbové chorobě 

a odcházejí. Proto jsme se rozhodli pro cenu 20 Kč za m² bez odhadu. Celková výměra je  

1816 m², takže celková cena bude 36 000 Kč, kupující zaplatí převod i daň z převodu.  

OZ schvaluje prodej pozemku pp. č. 3174 o rozloze 1816 m² v kultuře ostatní plocha za 

cenu 20 Kč za m² paní Michaele Míkovcové a panu Miroslavovi Míkovcovi  

Hlasování: 7-0-0 

 

7. Rozpočtové opatření 3-2019 

Paní Čermáková předložila ke schválení rozpočtové opatření. Na straně příjmů je navýšení o 

321 500 Kč (150 000 Kč dotace od pardubického kraje, 22 500 Kč prodej dřeva, 5 000 Kč 

pronájem hospody, 10 000 Kč stočné, 33 000 Kč vstupné a dary na den řemesel, 36 000 

prodej pozemků, 15 000 EkoKom a 50 000 Kč tržby z hospody.) Na straně výdajů je navýšení 

o 297 500 Kč (100 000 Kč oprava chodníku před čp.72, 170 000 Kč oprava kanalizace, 2 500 

Kč příspěvek Jehnědí, 5 000 Kč příspěvek Brandýs nad Orlicí, 10 000 Kč SPOZ a 10 000 Kč 

veřejné osvětlení). Rozpočtové opatření bude přílohou zápisu.  

ZO schvaluje Rozpočtové opatření 3-2019 

Hlasování: 7-0-0 

 

 

8. Diskuze  

Diskuzi zahájil starosta Pavlíček fotografií kontejneru na papír, kde byly nesložené krabice, 

takže byl kontejner „plný“, i když by se do něj při správném způsobu hospodaření s odpady 

vešlo ještě hodně papíru. Znovu apeloval na občany, aby sešlapávali papírové krabice i 

plastové obaly, kde je to možné. Obec platí za manipulaci, výsyp i dopravu, u papíru a plastu 

už pak za odpad neplatí. Ale i manipulace a doprava je dost značná položka, navíc se při 

špatném využití prostoru kontejneru objevuje odpad u kontejnerů, protože to vypadá, že tam 

již není místo. V obci máme relativně nově dvě popelnice na plechovky, vysypávají se asi po 

6 týdnech a je v nich většinou to, co tam má být. Do zpravodaje připravíme článek o 

správném třídění, aby to měli lidé na očích. Od nového roku budou mít obce povinnost 

přijímat od občanů olej z kuchyní. Zatím ještě není jasné, jak to bude prakticky vypadat. 

Občané se vše včas dozvědí.  

Pan František Motl vznesl podnět, aby se znovu otevřelo téma dopravního provozu okolo 

hasičárny. Díky objížďce a uzavírce Hrádku se na této místní komunikaci objevují i malá 

nákladní auta. Takže je potřeba tento problém řešit.  



Další podnět byl od pana Škopa, aby obec vešla v jednání s Dopravní policií o možnosti 

označení zatáček do Brandýse, první i druhé při cestě z Oucmanic, zvýrazňující jejich 

nebezpečí. Díky uzavírkám je tam provoz větší a jezdí zde i řidiči, kteří neznají situaci a jízdu 

nepřizpůsobí. Ve druhé zatáčce od Oucmanic se již stalo několik nehod, kdy naštěstí došlo jen 

k majetkovým škodám, ale i tak by bylo dobré je označit.  

Další věc k řešení je pěší cesta do Brandýsa. Pan starosta informoval, že je tato cesta v lesním 

úseku je v majetku Brandýsa a dříve na jednání o péči o tuto cestu nereagovali vstřícně. Ale 

pokusí se jednání obnovit. Dále se řešilo, zda by šlo obnovit i cestu „mezi ploty“, aby děti, 

kdyby šly pěšky ze školy, nemusely jít po silnici, kde je tento úsek, s dvěmi prudkými 

zatáčkami se špatnými rozhledovými parametry, extrémně nebezpečný. Cestou „mezi ploty“ 

by se mu děti vyhnul. Pokud by město mělo snahu tuto situaci řešit jako podporu žáků do své 

školy, tak by to bylo výhodné pro obě strany. Zvlášť když teď je v obci poměrně dost dětí, 

které do školy budou chodit, tak by pak mohly jít domů pěšky, celkem bezpečně, což by 

ocenili i rodiče, kteří by se pak nemuseli bát nechat jít občas pěšky.  

OZ ukládá řešit dopravní situaci místní komunikace okolo hasičárny s ohledem na velký 

provoz a nedodržování zakázaného průjezdu 

Hlasování: 7-0-0 

OZ ukládá vyvolat jednání s městem Brandýs nad Orlicí o údržbě pěší komunikace z 

Brandýsa do Oucmanic a její zlepšení 

Hlasování: 7-0-0 

 

9. Souhrn usnesení 

1.3. OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Milana Vincence a pana Františka Motla.  

OZ schvaluje program zasedání.  

 

2.3. ZO schvaluje zprávu o činnosti zastupitelstva od zasedání OZ z 12.6.2019 

 

3.3. ZO schvaluje smlouvu s Pardubickým krajem na dotaci ve výši 18 000 Kč na 

pořízení zásahových obleků 

 

4.3. OZ schvaluje záměr obce na podání žádosti o dotaci z Programu obnovy venkova 

Pardubického kraje na opravu chodníku a komunikace 

 

5.3. OZ schvaluje příspěvek obci Jehnědí ve výši 2 500 Kč na volnočasové aktivity dětí 

při ZŠ. 

 

6.3. OZ schvaluje příspěvek městu Brandýs nad Orlicí ve výši 5 000 Kč na aktivity v 

mateřské škole  

 

7.3. OZ schvaluje prodej pozemku pp. č. 3174 o rozloze 1816 m² v kultuře ostatní plocha 

za cenu 20 Kč za m² paní Michaele Míkovcové a panu Miroslavovi Míkovcovi  

 

8.3. OZ schvaluje Rozpočtové opatření 3-2019 

 

9.3. OZ ukládá řešit dopravní situaci místní komunikace okolo hasičárny s ohledem na 

velký provoz a nedodržování zakázaného průjezdu 

 

 

10.3. OZ ukládá vyvolat jednání s městem Brandýs nad Orlicí o údržbě pěší komunikace 

z Brandýsa do Oucmanic a její zlepšení 



 

 

10. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 21:30 a poděkoval občanům za účast. Příští veřejné 

zasedání bude 6. prosince 2019. 

 

V Oucmanicích 6. 9. 2019 

 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková    Milan Vincenc 

      František Motl 

  


